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Komisia regionálneho rozvoja 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 10.06.2022 

Číslo: 03702/2022/ORRUPZP  

Vybavuje: Ing. Barbora Kováčová 
e-mail: barbora.kovacova@vucke.sk 

Telefón: 055/6196 658 
Mobil: 0948 640 017 

 

ZÁPISNICA 

z 29. rokovania Komisie regionálneho rozvoja 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 09.06.2022 

o 14:30 hod. Úrad Košického samosprávneho kraja, miestnosť 310.  

 

PROGRAM ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Kúpele Byšta 
4. Bod z plánu úloh: Informovať členov komisie o stave vodovodov a kanalizácií v 

Košickom kraji 

5. Aktualizácia uznesení Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja č. 224/2015 zo dňa 
15. 06. 2015, 517/2017 zo dňa 12. 06. 2017 a č. 117/2018 zo dňa 27. 08. 2018 o 
poskytnutí návratných bezúročných finančných výpomocí pre Európske zoskupenie 
územnej spolupráce Via Carpatia s ručením obmedzeným 

6. Informatívna správa o Geoportáli Košického kraja 
7. „Aktualizácia Stratégie rozvoja cyklistickej dopravy a cykloturistiky v Košickom kraji 

obdobie 2022-2025-2030“ 

8. Zmeny v zakladateľskej listine GeoSurvey, s. r. o. a informatívna správa 

9. Schválenie realizácie a spolufinancovania projektu v oblasti podpory envirovýchovy v 
rámci Operačného programu Kvalita životného prostredia – KlimaPark Kysak 

10. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 

II. polrok 2022 

11. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2022 

12. Návrhy, podnety a požiadavky 

13. Rôzne 

14. Záver 
 

K bodu č. 1 

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

 

Vyjadrenie:  Predseda komisie otvoril rokovanie, privítal všetkých členov, pozvaných hostí 

a informoval  členov komisie, že z rokovania komisie bude zhotovený zvukový záznam.  

 

Z celkového počtu 25 členov bolo na rokovaní prítomných 13 členov, a teda komisia bola 

uznášaniaschopná. Pozvánka na rokovanie komisie regionálneho rozvoja bola zaslaná členom 

komisie prostredníctvom emailu. 

 

Diskusia: K programu rokovania komisie neboli pripomienky 
 

Návrh na uznesenie: komisia schvaľuje návrh programu rokovania podľa predloženého   

návrhu 
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Uznesenie č.15/2022: 

Komisia schvaľuje návrh programu rokovania  

Hlasovanie č. 1 

Prítomní: 13 

 

Za:13 Proti: 0 Zdržal sa:0  

Záver: Návrh bol schválený. 

              (Prišili 3 členovia komisie – prítomných 16) 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

 

Vyjadrenie:  Predseda komisie požiadal tajomníčku komisie o vyjadrenie. Ing. Barbora 

Kováčová informovala, že komisia regionálneho rozvoja eviduje 1 požiadavku, ktorá bola 

zahrnutá do programu rokovania a tým pádom ju možno považovať za splnenú.  

 

Diskusia: K bodu „Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie“ diskusia neprebehla.  

 

Návrh na uznesenie: Komisia regionálneho rozvoja berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení 

a požiadaviek 

 

Uznesenie č.16/2022: 

Komisia regionálneho rozvoja berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení a požiadaviek 

 

Hlasovanie č.2:  

Prítomní: 16 

 

Za: 16    Proti: 0    Zdržal sa:0 

 

Záver: Návrh bol schválený 

 

K bodu č: 3 

Kúpele Byšta 

 

Vyjadrenie: Materiál uviedol pán poslanec Ing. Mgr. Miloš Ihnát, ktorý poprosil pána Horkaya 

o doplnenie. Pán Horkay informoval o aktuálnom stave kúpeľov. Krátke zhrnutie rozpravy:  

 Vlastníkom kúpeľov je pani Horkayová, matka Tomáša Horkaya.  

 Rodina Horkayovcov ich prevádzkovala od roku 1995 následne ich kúpila v roku 2002 

v rámci exekúcie. Prevádzkované boli do roku 2006. Od roku 2006 hľadajú partnera, 

ktorý by kúpele prevádzkoval alebo kúpil.  

 Teplota vody dosahovala 18 stupňov následne na procedurálne úkony bola zohrievaná. 

Bazény neboli napĺňané vodou z kúpeľov ale pitnou vodou z obce.  

 Kapacita budov – 140 miest 

 Areál je zdevastovaný. Nachádza sa v ňom hotel, ubytovňa, areál kde sú umiestnené 

studne z minerálnymi vodami, kúpeľný dom, areál bývalej kotolne.  

 Kúpalisko nebolo súčasťou prezentácie. 15 km od areálu budujú nové kúpalisko.   

 Balneologický výskum bol robený okolo roku 2000.   
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Diskusia:  

Michal Rečka uviedol, že na základe fotodokumentácie sú budovy vo veľmi zlom stave, ktorý 

podľa jeho názoru zapríčinilo nesprávne hospodárenie s majetkom. Má za to, že úlohou 

Košického samosprávneho kraja nie je sanovať takéto stavby.  

 

Pán Horkay odpovedal pánovi Želinskému, že medzi budovami nie je žiadna Národná kultúrna 

pamiatka. Zároveň vedúci Odboru regionálneho rozvoja, Ing. Matej Ovčiarka, odpovedal na 

otázky ohľadom ďalších krokov, v prípade zakúpenia kúpeľov po vzore Turzovských kúpeľov 

a Sobraneckých kúpeľov. Ing. Mgr. Miloš Ihnát pochválil vedúceho odboru za vyjadrenie.  

 

JUDr. Beáta Zemková sa opýtala na analýzu prameňov a vody - pán Horkay odpovedal, že 

v posledných rokoch takáto analýza robená nebola.  

 

Ing. Mgr. Miloš Ihnát predniesol návrh na uznesenie:  

Komisia regionálneho rozvoja odporúča predsedovi KSK začať rokovania s vlastníkmi 

nehnuteľnosti a dotknutými obcami za účelom budúceho využitia kúpeľov Byšta najmä na 

liečebné účely, rekreácie, turizmus, voľno časové aktivity. Revitalizáciu územia a rozvoj 

kúpeľnej oblasti s prípadným využitím cezhraničnej spolupráce.  

 

Ing. Jozef Horváth podotkol, že lokalitu pozná a okrem kúpeľov tam eviduje aj iné 

nehnuteľnosti, ktoré chátrajú a v minulosti patrili štátu alebo štátnym podnikom napr. 

Železniciam Slovenskej republiky. Zaujímal by ho názor starostov, ako plánujú oni lokalitu 

rozvíjať (krásny rybník v blízkosti).  

 

RNDr. Martin Smrčo navrhol, že po vzore Turzova by bolo vhodné podporiť predmetnú 

myšlienku napríklad petíciou. Zároveň mu pán Horkay odpovedal na otázku, že od roku 2006 

neeinvestovali žiadne finančné prostriedky do majetku a rozvoja kúpeľov. Spoluprácu 

nevylúčili.  
 

Návrh na uznesenie: Komisia regionálneho rozvoja odporúča predsedovi KSK začať rokovania 

s vlastníkmi nehnuteľnosti a dotknutými obcami za účelom budúceho využitia kúpeľov Byšta 

najmä na liečebné účely, rekreáciu, turizmus, voľnočasové aktivity. Revitalizáciu územia 

a rozvoj kúpeľnej oblasti s prípadným využitím cezhraničnej spolupráce.  

 

Uznesenie č.17/2022: 

Komisia regionálneho rozvoja odporúča predsedovi KSK začať rokovania s vlastníkmi 

nehnuteľnosti a dotknutými obcami za účelom budúceho využitia kúpeľov Byšta najmä na 

liečebné účely, rekreácie, turizmus, voľno časové aktivity. Revitalizáciu územia a rozvoj 

kúpeľnej oblasti s prípadným využitím cezhraničnej spolupráce.  

 

Hlasovanie č. 3: 
Prítomní: 16 

 

Za:16     Proti:0     Zdržali sa: 0 

      
Záver:  Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 4  

Bod z plánu úloh: Informovať členov komisie o stave vodovodov a kanalizácií v Košickom 

kraji 

Vyjadrenie: PhDr. Matúš Lopatník predstavil predkladaný materiál a informoval členov komisie 

o postupe Úradu KSK ako aj o podpise Memoranda o spolupráci s Východoslovenskou 

vodárenskou spoločnosťou a jeho plnení .  
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Diskusia: 

Ing. Dušan Tomaško, MBA sa opýtal na financovanie projektovej dokumentácie. PhDr. Matúš 

Lopatník informoval, že v tejto prvotnej fáze sa zameriavajú na úseky, ktoré už majú 

vypracované týkajúcich sa problémov vyplývajúcich z prieskumu (nedostatočné personálne 

kapacity).  

 

Ing. František Petro vyjadril svoj názor, že zákon č. 369/1990 Z.z. o obecnom zriadení by mal 

byť novelizovaný. Má za to, že vodovody a kanalizácie by mali byť v kompetencii 

vodárenských spoločností a nie obcí. Zároveň vyjadril nespokojnosť s obsahom podpísaného 

memoranda. Za Úrad KSK mu chýbalo zo strany KSK vyčlenenie určitého objemu finančných 

prostriedkov. Rovnako nie je spokojný s fungovaním SORO pre IROP na Úrade KSK. 

 

Michal Rečka podporil pána poslanca Petra a poukázal na zdĺhavé procesy, ktoré často krát 

spôsobujú navýšenie cien. Zároveň poukázal na to, že existuje množstvo obcí, ktoré majú 

rozostavané vodovody a kanalizácie, ale stále nie sú dokončené.  

 

RNDr. Martin Smrčo podporil názor oboch poslancov k úprave zákona č. 369/1990 Z.z. 

o obecnom zriadení a presune kompetencií. Zároveň sa opýtal či má KSK spolu s vodárňami 

pripravený spoločný koncept - Východoslovenská vodárenská spoločnosť má svoj vlastný 

investičný plán. KSK v tomto prípade chce byť nápomocný a zároveň plánuje KSK podporiť 

financovanie vodovodov a kanalizácií cez Radu partnerstva Košického kraja. Zamestnanci 

Úradu KSK mapovali aktuálny stav, ako podklad do Rady partnerstva. Informoval sa o plánoch 

v lokalitách Ruskov, Ďurkov a pod. 

 

Požiadavka na tajomníčku komisie: 

RNDr. Martin Smrčo požiadal tajomníčku komisie o zaslanie predmetnej prezentácie  členom 

komisie.  

 

Ing Matej Ovčiarka odpovedal pánovi Ing. Františkovi Petrovi, že Odbor regionálneho rozvoja 

vychádzal z koncepcie, ktorá je prijatá Okresným úradom. Odbor regionálneho rozvoja 

predmetné tabuľky spracoval a stretol sa so starostami. Práca Odboru regionálneho rozvoja bude 

použitá ako vstupný materiál pre Radu Partnerstva Košického kraja. Michal Rečka poukázal na 

to, že časť obcí z Košice-okolie je súčasťou UMR.  

 

Návrh na uznesenie: Komisia regionálneho rozvoja prerokovala bod z plánu úloh a zobrala ho 

na vedomie.  

 

Uznesenie č. 18/2022:  

Komisia regionálneho rozvoja prerokovala bod z plánu úloh a zobrala ho na vedomie. 

 

Hlasovanie č.4: 

Prítomní: 16 

 

Za: 16    Proti:0     Zdržali sa: 0    

 

Záver: Návrh bol schválený 

 

Predseda Komisie požiadal o presun bodu č. 8 Zmeny v zakladateľskej listine GeoSurvey, s. r. o. 

a informatívna správa z pozvánky pred bod č. 5, z dôvodu pracovnej vyťaženosti vedúceho 

odboru projektov a investícií. S návrhom prítomní súhlasili. 

 

K bodu č. 5  

Zmeny v zakladateľskej listine GeoSurvey, s. r. o. a informatívna správa 
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Vyjadrenie:. Ing. Peter Harčarik predstavil materiál a informoval o aktuálnom stave vrtných prác  

v Čižaticiach. Zároveň informoval o plánovaných aktivitách v roku 2022 a 2023: geologické 

práce, štúdia uskutočniteľnosti. Predmetné bude realizované za účelom zlepšenia rozhodovania 

o ďalšom využití vrtu v Čižaticiach.   

 

        (odišli 2 členovia komisie – prítomných 14) 

 

Diskusia:  

K materiálu diskusia neprebehla.  

 

Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu na uznesenie 

 

Uznesenie č. 19/2022:  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na 

uznesenie 

 

Hlasovanie č.5 

Prítomní: 14 

 

Za: 14    Proti: 0   Zdržali sa: 0    

 

Záver: Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 6 

Aktualizácia uznesení Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja č. 224/2015 zo dňa 

15. 06. 2015, 517/2017 zo dňa 12. 06. 2017 a č. 117/2018 zo dňa 27. 08. 2018 o poskytnutí 

návratných bezúročných finančných výpomocí pre Európske zoskupenie územnej 

spolupráce Via Carpatia s ručením obmedzeným 

 

Vyjadrenie: Ing. Julianna Orbán Máté PhD., riaditeľka EZÚS Via Carpatia predstavila 

predmetný materiál a zároveň v krátkosti informovala o činnosti EZÚS, Fonde malých projektov 

a aktuálne otvorenej výzve.   

        (odišiel 1 člen komisie – prítomných 13) 

 

Diskusia:  

Ing. Julianna Orbán Máté PhD.,  odpovedala Ing. Dušanovi Tomaškovi, MBA, otázky k výške 

spolufinancovania, ktoré je aktuálne na úrovni 15 % a v novom programovom období to bude 

20%. Zároveň dodala, že EZÚS Via Carpatia pomáha slovenským prijímateľom pri hľadaní 

partnera. Základom projektu je, aby mal projekt cezhraničný dopad.  

 

Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloženého návrhu na uznesenie 

 

Uznesenie č.20/2022:  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na 

uznesenie 

 

Hlasovanie č.6: 

Prítomní  13 

 

Za: 13     Proti:0     Zdržali sa: 0   
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Záver: Návrh bol schválený 

 

K bodu č.7 

Informatívna správa o Geoportáli Košického kraja. 

 

Vyjadrenie: Ing. Martin Pukančík predstavil predkladaný materiál, ukázal členom komisie jeho 

funkcionalitu.  

 

Diskusia: K predmetnému materiálu diskusia neprebehla 

 

Návrh na uznesenie: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie 

podľa predloženého návrhu na uznesenie 

 

Uznesenie č.21/2022:  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého 

návrhu na uznesenie 

 

Hlasovanie č.7 

Prítomní: 13  

 

Za: 13     Proti: 0     Zdržali sa: 0  

Záver: Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 8 

„Aktualizácia Stratégie rozvoja cyklistickej dopravy a cykloturistiky v Košickom kraji 

obdobie 2022-2025-2030“ 

 

Vyjadrenie: Viera Štupaková predstavila predmetný materiál. Informovala o jeho obsahu, 

cieľoch a plánoch, ktoré má Košický samosprávny kraj do roku 2030.  

 

Diskusia:  

Ing. Dušan Tomaško, MBA sa opýtal na projekt krajských prístavov a pumtrackov. Pilotné 

projekty by mali byť spustené tento rok.  

 

Viera Štupaková informovala, že Odbor regionálneho rozvoja plánuje prezentáciu stratégie 

v regióne. Jednotliví členovia komisie regionálneho rozvoja budú na stretnutie prizvaní. 

Predbežne stretnutie plánujeme organizovať v júli. Ing. Jozef Želinský požiadal o účasť na 

predmetnom stretnutí.  

        (odišiel 1 člen komisie – prítomných 12) 

 

Ing. Mgr. Miloš Ihnát požiadal o informácie ohľadom prepojenia na Eurovelo11, starosta 

Kostolian nad Hornádom, ako aj Viera Štupáková ho informovali, že predmetné je vyriešené.  

 

Ing. Miloš Barcal sa opýta na riešenie situácie v okolí Hanisky. Konkrétne je situácia riešená 

prepojením cez Moldavu nad Bodvou (cez letisko).  

 

Ing. Jozef Horváth poukázal na konkrétne miesta a prepojenia v tokajskej oblasti, ktoré je 

potrebné riešiť.  

 

Ing. Jozef Želinský požiadal členov komisie, ktorí sú poslancami v Národnej rade SR, aby 

otvorili diskusiu k vysporiadaniu pozemkov za účelom skvalitnenia rozvoja cyklistických trás a 

komunikácií. Do diskusie sa zapojili Ing. Štefan Bašták a Ing. Mgr. Miloš Ihnát.  
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Návrh na uznesenie: Komisia regionálneho rozvoja zobrala bod „Aktualizácia Stratégie rozvoja 

cyklistickej dopravy a cykloturistiky v Košickom kraji obdobie 2022-2025-2030“ na vedomie.  

 

Záver: Komisia nebola uznášaniaschopná. Hlasovanie neprebehlo 

 

K bodu č.9 

Schválenie realizácie a spolufinancovania projektu v oblasti podpory envirovýchovy v 

rámci Operačného programu Kvalita životného prostredia – KlimaPark Kysak  

 

Vyjadrenie:. Ing. Barbora Kováčová predstavila materiál a informoval, že ide len 

o administratívnu úpravu uznesenia ako jednej z povinných príloh pri podpise zmluvy o NFP.  

 

Diskusia:  

K materiálu diskusia neprebehla.  

 

Záver: Komisia nebola uznášaniaschopná. Hlasovanie neprebehlo 

 

Bod.č.10 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. 

polrok 2022 

 

Vyjadrenie:. Ing. Barbora Kováčová predstavila materiál a informovala o Rámcovej obsahovej 

náplni zasadnutí zastupiteľstva a o bodoch, ktoré plánuje predkladať Odbor regionálneho 

rozvoja.  

 

Diskusia:  

K materiálu diskusia neprebehla.  

 

Záver: Komisia nebola uznášaniaschopná. Hlasovanie neprebehlo 

 

Bod.č.11 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2022 

 

Vyjadrenie:. Ing. Barbora Kováčová predstavila plán úloh komisie regionálneho rozvoja.  

 

Diskusia:  

K materiálu diskusia neprebehla.  

 

Záver: Komisia nebola uznášaniaschopná. Hlasovanie neprebehlo 

 

Bod.č.12 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Diskusia:   

Požiadavka č. 1:  

Ing. Jozef Horváth požiadal, aby na ďalšie rokovanie komisie regionálneho rozvoja boli prizvaní 

zástupcovia z oddelenia zdravotníctva v súvislosti s aktuálnou situáciou transformáciou 

nemocníc.  

 

K bodu č.13 

Rôzne  

 

Diskusia: V bode rôzne diskusia neprebehla.  
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K bodu č. 14 

Záver 

 

Vyjadrenie:  Predseda komisie na záver poďakoval za účasť, ukončil rokovanie a informoval 

prítomných o ďalšom postupe v súvislosti s presunom do Byšty za účelom obhliadky 

predmetných priestorov.  

 

 

 

 

 
....................................................     ...................................................... 

       Ing. Barbora Kováčová          Ing. Dušan Tomaško, MBA 

tajomníčka komisie      predseda komisie 

      


